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ПИТАНЕ 

 

от ПЕПА СОМЛЕВА – общински съветник, 

от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 27.06.2024 г. 

 

 

 Уважаеми зам.-кметове, уважаеми колеги, уважаеми гости, 

 Първият ми въпрос е свързан с проблеми с уличното осветление. Много често 

виждаме съобщения в социалните мрежи, че има участъци от града без улично 

осветление. Конкретният повод, който беше вече фрапиращ случай, ме провокира да 

задам въпроси, които може би ще бъдат такива, че да можем да променим ситуацията, 

защото се случва следното: 

 Много преди бурята, в кв. Радичевец, спира уличното осветление. Хората 

изчакват определено време, защото знаят, че има система за обратна връзка за 

мониторинг и за контрол, но след два дена след бурята осветлението не светва и те 

започват да сигнализират първо в Община Габрово, а след това на телефона, който им 

е даден за тези аварии и започват всеки ден да звънят. След като на десетия ден не се 

случва нищо пускат един сигнал и до Будно Габрово, като съответно е очевидно, че те 

са проявили търпение. Аз се свързах със служител на Общината и ми беше съобщено, 

че действително е регистриран сигналът, но има кабелен проблем, който не може да 

бъде установен. В крайна сметка осветлението е било пуснато две седмици след 

първоначалния сигнал. 

 Моят въпрос е дали фирмата, която се занимава с отстраняване на повредите, 

защото сигналът е коректно и навременно подаден във фирмата, те са отговорили, че 

са изпратени хора и че търсят проблема, въпросът ми е дали тези хора, които се 

занимават с поддръжката тук на терен, са достатъчни като брой? Дали Община 

Габрово обсъжда въпроса за увеличаване броя на хората, които поддържат уличното 

осветление, защото и в други квартали също се оплакват, че се случва да нямат дълго 

време осветление? Дали проблемът е това, че хората не достигат? Да, знам че имаше 

бури и че са възникнали много проблеми по време на бурята, за които наистина е 

нужно време за постоянния състав да се справи, но като цяло въпросът ми е дали 

Община Габрово предвижда някаква реконструкция на състава такава, че да може да 

поеме по-големия обем от проблеми, като имам предвид, че осветлените участъци се 

увеличават. Това е нормално. Ето и в бюджета за тази година има трасета, които ще 

се изградят. В селата също има участъци, които се разширяват. Така че е нормално да 

има разширяване на тази група и моят въпрос е дали се мисли в тази посока и как ще 

се решава този проблем? 

 Вторият ми въпрос е свързан и наистина ще го съобщя повода с болка. Ако 

може да ми бъде включен екрана. Това е в 22.30 ч., в квартал в Габрово. Умишлено 

няма да изнеса лични данни на човека, който ги е подал, но искам да кажа, че това се 

случва редовно в квартал на Габрово. После ще Ви предоставя всички данни. Просто 

не искам на микрофон да съобщавам на запис подробности и това е системно. 



Подавани са сигнали, многократни, до МВР и съответно е имало реакция. Но този 

случай не е единствен и има предистория. Моят въпрос всъщност ще бъде защитени 

ли са личните данни на хората, които подават сигнали? Защото преди време същият 

човек е подал сигнал по друг повод. Служители на Общината са посетили квартала и 

след това хората, които са били санкционирани са го набили, защото са разбрали, че е 

той. И това се случва пред детето му. Искам да поясня, че става въпрос за семейство, 

което работи във високотехнологични компании, избрало е Габрово да живее тук, 

закупили са апартамент, ремонтирали са го и в момента са в много голяма дилема 

дали да зарежат всичко и да напуснат града, защото те не могат нито да почиват, нито 

да живеят нормално в града. Това е по-малкият проблем. По-големият проблем е, че 

когато подава поредния сигнал за такова събитие, от полицията са събрали лични 

карти, привикали са хората и съответно те не са спали цяла нощ, и сутринта в афекта 

си той е изпратил мейл до Община Габрово и до Полицията, че има нарушена 

собственост, че има употреба на алкохол на публични места, което е забранено и че са 

замърсени общи територии. В последствие се оказва, че този мейл е бил показван на 

хората, които са нарушители, които са били в МВР, като отново има заплаха за 

живота на този човек. Въпросът ми е по какъв начин и дали може да бъде направена 

проверка в Община Габрово дали се защитават личните данни на хората, които 

подават сигнали? Защото е недопустимо хора да живеят в страх за живота си, да 

обмислят напускане на града и да се чувстват застрашени. Аз съм сигурна, че няма 

човек в тази зала, който да не иска да осигури максимално добри условия на 

гражданите и сигурна съм, че госпожа Христова е човекът, който най-много би 

желала да има добри условия за граждани и в нейните правомощия, съжалявам, че не 

е тук, просто си позволявам да коментирам, в нейните правомощия е колаборация с 

МВР и тези случаи да бъдат изолирани. По този случай ще бъде подаден сигнал до 

Прокуратурата за разкриване личността на гражданите, може би от МВР. Същият 

гражданин е подавал и сигнал до арх. Меразчиев. Той му е отговорил във връзка с 

мястото, където се събират и стават тези запои, купони и музики до 2-3 часа през 

нощта да бъде закрито. Той е бил подаден едновременно и към Вас и към мен. Вие сте 

отговорили това, което аз след известно време казах на господина, че трябва да се 

обади на 112. Премахването на беседки не решава проблема. Но той е изпълнил това, 

което ние сме му препоръчали и за съжаление в момента е обект на насилие. Мисля, 

че трябва да направим всичко възможно, със силите на Общината и с правомощията 

на Общината, тези случаи да бъдат доведени до минимум и гражданите да имат 

възможност да живеят спокойно, да почиват спокойно. В момента той е извел 

семейството си извън града, защото е заплашен и е притискан да оттегли жалбата си. 

Аз ще Ви предоставя всички данни в последствие за кого и какво става дума. Моля да 

бъдат взети мерки, защото това не трябва да продължава в Габрово. 

 Благодаря Ви. 
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                                                                                                                   ПО-53/25.07.24г. 

 

ДО 

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – ГАБРОВО 

 

 

ОТГОВОР 

НА ПИТАНЕ ОТ ПЕПА СОМЛЕВА – ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК, 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ГАБРОВО, ПРОВЕДЕНО НА 27.06.2024г. 

 

 

 

ВЪПРОС 1: Първият ми въпрос е свързан с проблеми с уличното осветление. Много 

често виждаме съобщения в социалните мрежи, че има участъци от града без улично 

осветление. Конкретният повод, който беше вече фрапиращ случай, ме провокира да задам 

въпроси, които може би ще бъдат такива, че да можем да променим ситуацията, защото се 

случва следното: 

 Много преди бурята, в кв. Радичевец, спира уличното осветление. Хората изчакват 

определено време, защото знаят, че има система за обратна връзка за мониторинг и за контрол, 

но след два дена след бурята осветлението не светва и те започват да сигнализират първо в 

Община Габрово, а след това на телефона, който им е даден за тези аварии и започват всеки 

ден да звънят. След като на десетия ден не се случва нищо пускат един сигнал и до Будно 

Габрово, като съответно е очевидно, че те са проявили търпение. Аз се свързах със служител 

на Общината и ми беше съобщено, че действително е регистриран сигналът, но има кабелен 

проблем, който не може да бъде установен. В крайна сметка осветлението е било пуснато две 

седмици след първоначалния сигнал. 

 Моят въпрос е дали фирмата, която се занимава с отстраняване на повредите, 

защото сигналът е коректно и навременно подаден във фирмата, те са отговорили, че са 

изпратени хора и че търсят проблема, въпросът ми е дали тези хора, които се занимават с 

поддръжката тук на терен, са достатъчни като брой? Дали Община Габрово обсъжда въпроса 

за увеличаване броя на хората, които поддържат уличното осветление, защото и в други 

квартали също се оплакват, че се случва да нямат дълго време осветление? Дали проблемът е 

това, че хората не достигат? Да, знам че имаше бури и че са възникнали много проблеми по 

време на бурята, за които наистина е нужно време за постоянния състав да се справи, но като 

цяло въпросът ми е дали Община Габрово предвижда някаква реконструкция на състава 

такава, че да може да поеме по-големия обем от проблеми, като имам предвид, че осветлените 

участъци се увеличават. Това е нормално. Ето и в бюджета за тази година има трасета, които 

ще се изградят. В селата също има участъци, които се разширяват. Така че е нормално да има 

разширяване на тази група и моят въпрос е дали се мисли в тази посока и как ще се решава 

този проблем? 

 ВЪПРОС 2: Вторият ми въпрос е свързан и наистина ще го съобщя повода с болка. Ако 

може да ми бъде включен екрана. Това е в 22.30 ч., в квартал в Габрово. Умишлено няма да 

изнеса лични данни на човека, който ги е подал, но искам да кажа, че това се случва редовно в 

квартал на Габрово. После ще Ви предоставя всички данни. Просто не искам на микрофон да 

съобщавам на запис подробности и това е системно. Подавани са сигнали, многократни, до 
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МВР и съответно е имало реакция. Но този случай не е единствен и има предистория. Моят 

въпрос всъщност ще бъде защитени ли са личните данни на хората, които подават сигнали? 

Защото преди време същият човек е подал сигнал по друг повод. Служители на Общината са 

посетили квартала и след това хората, които са били санкционирани са го набили, защото са 

разбрали, че е той. И това се случва пред детето му. Искам да поясня, че става въпрос за 

семейство, което работи във високотехнологични компании, избрало е Габрово да живее тук, 

закупили са апартамент, ремонтирали са го и в момента са в много голяма дилема дали да 

зарежат всичко и да напуснат града, защото те не могат нито да почиват, нито да живеят 

нормално в града. Това е по-малкият проблем. По-големият проблем е, че когато подава 

поредния сигнал за такова събитие, от полицията са събрали лични карти, привикали са хората 

и съответно те не са спали цяла нощ, и сутринта в афекта си той е изпратил мейл до Община 

Габрово и до Полицията, че има нарушена собственост, че има употреба на алкохол на 

публични места, което е забранено и че са замърсени общи територии. В последствие се 

оказва, че този мейл е бил показван на хората, които са нарушители, които са били в МВР, 

като отново има заплаха за живота на този човек. Въпросът ми е по какъв начин и дали може 

да бъде направена проверка в Община Габрово дали се защитават личните данни на хората, 

които подават сигнали? Защото е недопустимо хора да живеят в страх за живота си, да 

обмислят напускане на града и да се чувстват застрашени. Аз съм сигурна, че няма човек в 

тази зала, който да не иска да осигури максимално добри условия на гражданите и сигурна 

съм, че госпожа Христова е човекът, който най-много би желала да има добри условия за 

граждани и в нейните правомощия, съжалявам, че не е тук, просто си позволявам да 

коментирам, в нейните правомощия е колаборация с МВР и тези случаи да бъдат изолирани. 

По този случай ще бъде подаден сигнал до Прокуратурата за разкриване личността на 

гражданите, може би от МВР. Същият гражданин е подавал и сигнал до арх. Меразчиев. Той 

му е отговорил във връзка с мястото, където се събират и стават тези запои, купони и музики 

до 2-3 часа през нощта да бъде закрито. Той е бил подаден едновременно и към Вас и към мен. 

Вие сте отговорили това, което аз след известно време казах на господина, че трябва да се 

обади на 112. Премахването на беседки не решава проблема. Но той е изпълнил това, което 

ние сме му препоръчали и за съжаление в момента е обект на насилие. Мисля, че трябва да 

направим всичко възможно, със силите на Общината и с правомощията на Общината, тези 

случаи да бъдат доведени до минимум и гражданите да имат възможност да живеят спокойно, 

да почиват спокойно. В момента той е извел семейството си извън града, защото е заплашен и 

е притискан да оттегли жалбата си. Аз ще Ви предоставя всички данни в последствие за кого и 

какво става дума. Моля да бъдат взети мерки, защото това не трябва да продължава в Габрово. 

 

 

  УВАЖАЕМА ГОСПОЖО СОМЛЕВА,  

  Във връзка с постъпило от Вас питане от заседание на Общински съвет – Габрово, 

проведено на 27.06.2024 г., с входящ номер  ПО-53/27.06.2024г. Ви информирам следното: 

 По въпрос №1:  

Уведомявам Ви, че финансовия ресурс предвиден да обезпечи раздел ОПЦИИ от Договор 

№ 951-ИЕ-20 / 10.12.2020г. за „Внедряване на енергоспестяващи мерки, модернизация и 

ремонт на уличното осветление на град Габрово чрез договор с гарантиран резултат“ е 

достатъчен да обезпечи поддръжката на уличното осветление на територията на град Габрово 

до началото на календарната 2025 година. В тази връзка Община Габрово е в процес на 

подготовка на нова обществена поръчка, чрез която ще се възложи поддръжка, ремонт и 
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профилактика на уличното осветление на град Габрово. Част от разписаните в  техническата 

спецификация изискванията към изпълнителя засягат именно обезпечаването на 

необходимите групи ел. монтьори, които да притежават Удостоверение за придобита IV-та 

квалификационна група за безопасност при работа в електрически уредби и мрежи, съобразно 

разпоредбата на чл. 10, ал. 1 и ал. 2 от Правилник за безопасност и здраве при работа в 

електрически уредби на електрически и топлофикационни централи и по електрически мрежи. 

Изпълнението на поставените изисквания в документите за предстоящата процедура ще 

обезпечи по-добра поддръжка, ремонт и профилактика на уличното осветление на град 

Габрово.  

  

По въпрос №2: 

Община Габрово в качеството си на администратор на лични данни спазва стриктно 

Общия регламент относно защитата на данните, Закон за защита на личните данни и приетите: 

Политика за защита на личните данни в Община Габрово и Политика за обработване, 

съхранение и защита на личните данни при видеонаблюдение на територията на община 

Габрово.  

Обработването на лични данни се обявява за информация за служебно ползване и се 

забранява разпространението ѝ на трети лица под каквато и да е форма, освен в предвидените 

в закони случаи. С оглед законово изключение, видеозаписите, съдържащи данни за 

извършено нарушение на обществения ред или престъпление, се предават по съответния ред 

на правоохранителните органи. 

 Служители на РУ-Габрово и на Общински инспекторат извършват редовно проверки 

включително и съвместни на места, където са регистрирани чести нарушения на обществения 

ред. На локацията, която визирате във вашия въпрос, са извършвани и се извършват също 

такива проверки. 

 

 

 

 

 

С уважение,    / П  / 

ТАНЯ ХРИСТОВА 


